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Protokół nr 23-5/2012 
z  posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
z dnia 24 maja 2012 r. 

w  Nowym  Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1, 
w sali nr 003 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 15:35 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Radna Beata Dunajewska - Daszczyńska otworzyła 
posiedzenie, powitała zebranych i stwierdziła quorum.  
 
Następnie przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 561 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2012-2040 – druk nr 560 

 
3. Sprawa zagroŜenia zdrowotnego gdańszczan, wynikającego ze 

składowania i spalania substancji  Heksachlorobenzen na terenie spółki 
„Port-Service” 

 
4. Prezentacja Akademii Walki z Rakiem  

 
5. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 561 
 
Druk nr 561 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  
 



 

Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Kiedy przewiduje się ewentualną dotację, która została w tej chwili cofnięta?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Podejrzewam, Ŝe wróci to na sesję czerwcową.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 23-05/109/29/2012 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2012-2040 – druk nr 560 
 
Druk nr 560 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego -  poinformowała, Ŝe zmiany 
nie dotyczą zakresu Komisji, w związku z czym odstąpiono od opiniowania projektu 
uchwały.  
 
     PUNKT 3 
Sprawa zagroŜenia zdrowotnego gdańszczan, wynikającego ze składowania i 
spalania substancji  Heksachlorobenzen na terenie spółki „Port-Service” 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Bardzo proszę o krótkie zreferowanie sytuacji sprawy „Port-Service” w Gdańsku, 
jak to wszystko wygląda w kontekście zdrowia mieszkańców.  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
Chciałem powiedzieć – uspokajając mieszkańców, bo mamy sporo telefonów, Ŝe nie 
ma zagroŜenia Ŝycia i zdrowia na terenie aglomeracji gdańskiej gdyŜ 
nieprawidłowości stwierdzone z zakładem, a takie informacje przesłał Wojewódzki 
Inspektor Ochrony Środowiska wynikają jednoznacznie z niewłaściwego składowania 
odpadów niebezpiecznych. Chciałbym nadmienić jednocześnie, Ŝe Port-Service jest 
zakładem unieszkodliwienia odpadów niebezpiecznych, na które posiada wszystkie 
prawomocne decyzje. Kolejna sprawa, Ŝe te decyzje, które były wydawane 
poprzednio przez wojewodę w chwili obecnej od paru lat wydawane są przez urząd 
marszałkowski. Kontrola takiego zakładu podlega Wojewódzkiemu Inspektorowi 
Ochrony Środowiska i prezydent nie ma moŜliwości kontrolowania i wpływania na 
politykę zakładu. Druga sprawa, za sprawą starych przepisów w 2006 roku 
prezydent był stroną w opiniowaniu importu odpadów z zagranicy do Polski i wtedy 
Główny Inspektor Ochrony Środowiska w Warszawie, pytał o zdanie i prezydent 3-
krotnie negatywnie wypowiedział się w tej sprawie gdyŜ za poprzednich jeszcze 
kadencji zakład był postrzegany do obsługi odpadów niebezpiecznych powstałych 
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na terenie portów trójmiejskich. Taką Ŝeśmy wyraŜali opinię i takie było 
stwierdzenie zarządu, Ŝe zamierza obsługiwać odpady tylko z trójmiasta, stąd 
prezydent wypowiedział się negatywnie na opinię, Ŝe negatywnie opiniuje import 
odpadów niebezpiecznych z Niemiec. Skutkiem tego za tamtych czasów Główny 
Inspektor negatywnie opiniował ten import.  Skutkiem negatywnej decyzji 
prezydenta Główny Inspektor negatywnie opiniował ten import. W 2007 roku prawo 
się zmieniło i w chwili obecnej taka opinia prezydenta nie jest juŜ wymagana i 
Główny Inspektor wydaje za zaopiniowaniem wojewódzkiego inspektora takŜe 
ubolewam nad tym, ale moŜliwości prawne i administracyjne są zerowe. Wysłaliśmy 
pismo do wojewódzkiego inspektora, Ŝe chcemy  być powiadomieni na bieŜąco o 
wynikach kontroli. Mamy sporo telefonów z Polski z pytaniem czy mogą przyjechać 
na wczasy do trójmiasta bo czują, Ŝe moŜe być niebezpiecznie i odpowiadamy im, 
Ŝe mogą, dlatego tez poprosiliśmy Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 
Ŝeby zlecił dodatkowe badania w zakresie HCB w wodzie i w powietrzu i 
powiadomił opinię publiczną jaki jest obecnie stan, czy występuje zagroŜenie. 
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
 Mam pytanie do pana dyrektora, którego darzę szacunkiem i sympatią, czyli 
prezydent nie ma bezpośrednio moŜliwości ale pośrednio moŜe poprzez inspektora 
wojewódzkiego?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
Tak, ale tak samo jakby mieszkaniec do niego… 
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czy złe składowanie nie jest zagroŜeniem? Bo moim zdaniem jest. JeŜeli są 
zastrzeŜenia co do składowania to automatycznie są zastrzeŜenia do zagroŜenia. 
HCB jak wiemy niezbyt dobrze rozpuszcza się w wodzie ale świetnie się rozpuszcza 
w tłuszczach i stanowi zagroŜenie dla Ŝywności itd. na przykład porozrywane worki 
to jest właściwe składowanie?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
Stwierdza to Wojewódzki Inspektor. Wojewódzki Inspektor wskutek tego 
niewłaściwego składowania wyznaczył Port-Service karę w wysokości 900 tys. zł na 
naprawienie szkody aczkolwiek Port- Service odwołuje się od tej kary. Druga 
sprawa HCB jest rozpuszczalne w olejach ale nie jest rozpuszczalne w wodzie czyli 
nie występuje emisja do atmosfery dlatego nie ma zagroŜenia dla Ŝycia i zdrowia.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Dla mnie najwaŜniejsze wnioski pokontrolne są takie, Ŝe zostaną wydane 
rozporządzenia, które uniemoŜliwią podobne sytuacje w przyszłości. 
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
Jedyne skutki prawne mogą być takie, Ŝe nastąpi zmiana pozwolenia 
zintegrowanego, którą wydaje Urząd Marszałkowski lub w zaleceniach 
pokontrolnych nawet zamknięcie zakładu wskutek kontroli Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy dobrze zrozumiałam, Ŝe gdyby nie to, Ŝe dopiero po sygnale mediów państwo 



 

jako urząd się zainteresowaliście sprawą? Gdyby nie media to w ogóle byście nie 
wiedzieli, Ŝe cos takiego się stało bo nie macie moŜliwości kontroli?  

 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
O imporcie odpadów jesteśmy powiadamiani przez Główny Inspektorat w 
Warszawie i byliśmy w tej sprawie powiadamiani dwukrotnie, takich decyzji było 
przez Warszawę wydanych 11 lub 10. Bilansujemy ile jest odpadów. Natomiast to 
jest tylko do naszej wiadomości i wiedzy i nie mamy prawa wejść na zakład i nie 
mamy prawa kwestionować co oni robią i jak robią. Natomiast to, co wyemitowała 
telewizja to juŜ wcześniej była kontrola wojewódzkiego inspektora i wymierzyła 
wcześniej taką karę.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A czyja to jest działka?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
To jest działka Port-Service, to jest ich własność. Nie moŜemy wejść na ich działkę, 
tylko Wojewódzki Inspektor Ochrony środowiska na podstawie wydanej decyzji. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Port-Service to spółka, która się znajduje na gruncie miejskim czy oni juŜ wykupili 
ten grunt?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska  
Z tego, co się dowiedziałem Iles procent udziału miał skarb państwa, był przetarg i 
właściciel chyba niemiecki wykupił ze skarbu państwa te udziały więc w 100% jest 
ich własnością. Na pewno nie jest to teren miejski.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czy ta instalacja, która tam jest zainstalowana jest dostosowana do spalenia tego 
typu środków? Ten zakład pracował do tej pory od czasu do czasu, teraz ze względu 
na duŜą ilość spalanych substancji pracuje 24 godziny na dobę 7 dni w tygodniu. 
Czy takie stęŜenie wydalane z kominów spalarni nie spowoduje większego 
zagroŜenia?  
  
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 
Prezes mnie poinformował, Ŝe  ogłaszają przetarg na odbiór tych odpadów i 
ostatnio wygrała firma z południa Polski na odbiór tych spalonych niebezpiecznych 
odpadów.  
 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czyli moŜe być tak, Ŝe wywoŜą odpady pod pana dom? 
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 
Nie. KaŜdy odpad jest katalogowany róŜną grupa i kaŜde przedsiębiorstwo się 
charakteryzuje tym na co ma pozwolenie, na składowanie, utylizowanie, 
przemieszczanie, transport, odbiór. To jest wszystko weryfikowane przez 
Wojewódzkiego Inspektora Środowiska, kody odpadów i ilość.  
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Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A jak wygląda sytuacja z wysokim stęŜeniem? 
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 
Jeśli chodzi o stęŜenie zanieczyszczenia z dokumentacji, z którą się zapoznałem i z 
uzyskanych informacji - pozwolenie zintegrowane, które zostało wydane przez 
Urząd Wojewódzki i zmieniane przez Urząd Marszałkowski jest na terenie zakładu 
taką instalacją, Ŝe posiada monitoring on-line, Ŝe w przypadku przekroczenia 
któregoś parametru zatrzymywana jest linia automatycznie. Ja nie wiem tego tylko 
dostałem informacje, Ŝe na tej podstawie zostało wydane pozwolenie 
zintegrowane. Tam są określone wszelkie parametry pieca, spalania, 
odprowadzania wód deszczowych. Urząd, który wydaje pozwolenia kontroluje to 
wszystko, sprawdza i na tej podstawie wydaje pozwolenie zintegrowane, 
wojewódzki inspektor wchodzi na zakład i kontroluje parametry.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ostatnie pytanie, które zgłaszałam wcześniejszej interpelacji: W momencie kiedy 
jest wiatr sprzyjający w Nowym Porcie bardzo śmierdzi, czy moŜemy w jakiś sposób 
pomóc tym mieszkańcom ?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 
Zapachy nie są normowane Ŝadnym rozporządzeniem, nie ma moŜliwości mierzenia 
nieprzyjemnych zapachów, tylko te są mierzone, które są objęte pozwoleniem i 
kaŜdy zakład ma określone parametry wyjścia z komina i parametry wyjścia z 
emisji niezorganizowanej w postaci np. podajnika ze statku do instalacji i ta emisja 
teŜ jest w pozwoleniu zintegrowanym.  
 
    
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Wojewódzki Inspektor do mnie napisał, Ŝe prawdopodobnym źródłem mogą być  
odpady komunalne  z Szadółek, składowisko popiołu w Letnicy, zakład przemysłowy 
Sucharskiego Port –Service, Fosfory.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A czy na czas rozwiązywania problemu, dowiedzenia się jak jest naprawdę moŜna 
zamknąć zakład?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Wojewódzki Inspektor ma prawo zamknąć zakład, ale z tego co wiem, nie 
zastosował takiej decyzji.  
 
Dagmara Nagórka – Kmiecik – Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska 
W odpowiedzi, jaką otrzymaliśmy od Wojewódzkiego Inspektora jest taki zapis, Ŝe 
nie występuje problem nieprawidłowości spalania odpadów, instalacja wyposaŜana 
jest w system ciągłego monitoringu podstawowych parametrów pracy oraz emisji. 
W trakcie kontroli trwała wymiana systemów pomiarowych.  
 
Piotr Gierszewski – członek Komisji  



 

Skoro nałoŜono na zakład tak wysoką karę prawie miliona złotych to znaczy, Ŝe były 
ku temu mocne podstawy. Czy zna pan procedurę jak ona wygląda, ile będzie 
trwało to odwołanie od kary Ŝebyśmy się dowiedzieli kto faktycznie miał rację.  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Wysokość kar wynika z rozporządzenia, natomiast mogę prosić Wojewódzkiego 
Inspektora o powiadomienie państwa jakie są wyniki odwołania.   
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
PoniewaŜ tu nie jest pełen recykling, czy mógłbym poprosić o pisemny wykaz 
substancji gazowych, które są uwalniane i czy były przypadki przekraczania?  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Weryfikującym dane monitoringu on-line jest Wojewódzki Inspektor, on pobiera 
próbkę, sprawdza czy urządzenie działa prawidłowo.  
 
Beata  Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
My nie pytamy jaki ta sytuacja ma wpływ na krzaki, czy morze, tym zajmuje się 
komisja prowadzona przez Radną Chmiel, tylko jaki to ma wpływ na ludzi. Pomorze 
jest w czołówce zachorowań na raka, na rozwój tej choroby mają wpływ róŜne 
czynniki, ale ani ja, ani pan, ani nawet najwięksi specjaliści w tej dziedzinie nie są 
w stanie powiedzieć czy to będzie ten kolejny czynnik, który u niektórych osób 
moŜe wywołać nowotwór. I to jest dla nas sprawa najwaŜniejsza. Czy na pewno nie 
wpłynie na nasze zdrowie? Chcę zaproponować komisji następujący wniosek: 
 

„W związku z potencjalnym zagroŜeniem bezpieczeństwa zdrowotnego 
gdańszczan wynikającym ze spalania oraz magazynowania Heksachlorobenzenu, 
który znajduje się  na liście najbardziej niebezpiecznych substancji na świecie, 
uzupełniając pismo przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
z dnia 14 maja 2012 roku, wnioskujemy o wykorzystanie wszelkich moŜliwości Ŝeby 
zakazać wprowadzania HCB do naszego miasta.  

Z uwagi na przypuszczenia, iŜ Spółka ma swoją siedzibę na gruncie  miejskim 
prosimy o rozwaŜenie moŜliwości wypowiedzenia umowy dzierŜawy zwłaszcza w 
sytuacji pojawienia się ewentualnych zarzutów prokuratorskich i utraty 
wiarygodności przez Port-Service.” 

 
 

Prosimy o odpowiedź na pytania czy spalanie w tak wielkiej ilości substancji HCB 
stwarza zagroŜenie dla zdrowia mieszkańców, czy instalacja spalarni Port-Service 
przystosowana jest do emitowania tego typu substancji oraz gdzie składowany jest 
popiół, który powstaje w trakcie spalania? Tutaj pan dyrektor nam odpowiedział, 
czyli ten ostatni punkt moŜemy juŜ zlikwidować.  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Ja juŜ się zwróciłem do WIOŚ o tego typu badania, Ŝebyśmy je rozszerzyli właśnie 
na HCB.  
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Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Co prawda spółka nie jest miejska ale wpływa na mieszkańców Gdańska i my jako 
rada musimy się tym interesować.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja się będę upierać o tą ekspertyzę. To jest kwestia badania w tym momencie 
kiedy największe jest stęŜenie bo to jest dosyć istotne.  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Ale kto miałby zlecić tę ekspertyzę? 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Pan prezydent.  
 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Tylko, Ŝe w ustawie jest napisane, Ŝe od kontroli oddziaływania tego typu zakładów 
jest Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
MoŜna poprosić wojewodę, moŜna poprosić pana marszałka. Osobą, która 
zawiaduje miastem jest pan prezydent i naprawdę znając pana prezydenta myślę, 
Ŝe pozytywnie ustosunkuje się do naszej prośby. NaleŜy uspokoić mieszkańców i 
turystów. Dla mnie to jest waŜne.    
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Miasto nie ma prawa do kontroli to moŜna zamówić takie badania i to pan 
prezydent moŜe zrobić, wpływ działalności spalarni Port-Service na zdrowie 
mieszkańców Gdańska.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Proponuję Ŝebyśmy przegłosowali teraz ten wniosek, kto jest za? 

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 

 WNIOSEK NR 23-05/16/02/11 
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  
 
     PUNKT 4 
Prezentacja Akademii Walki z Rakiem  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Chciałam państwa poinformować, Ŝe w październiku nasza komisja wspólnie z 
Akademią Walki z Rakiem organizuje konferencję na temat psychoterapii w 
leczeniu raka. W związku z tym pani przyszła, Ŝeby nam zaprezentować swoją 
działalność, juŜ wstępnie rozmawiałam z panią prezydent, ona teŜ ma pomysł jak 
pomóc Akademii w wydaniu płyty.  



 

 
Danuta Stopieńska – koordynator Akademii Walki z Rakiem 
Jestem koordynatorem Akademii od marca, natomiast współpracuję z Akademia od 
4 lat. Osobiście jestem bardzo mocno tematem zainteresowana, 8 lat temu 
chorowałam na raka, nie dawano mi szans i nie powinno mnie tu być ale mam się 
bardzo dobrze. Metody, które propagujemy w Akademii równieŜ i mi pomogły. Rak 
to nie jest tylko choroba, to jest symptom, to znaczy, Ŝe trzeba równieŜ pomagać 
psychologicznie, emocjonalnie i wspierać w zdrowym stylu Ŝycia. Akademia 
powstała jako ogólnopolska sieć w 2006 roku, jest w tej chwili w kilkunastu 
ośrodkach w Polsce i funkcjonuje na zasadzie organizacji, która jest pod 
patronatem jakiejś fundacji. Jest fundacja „Światło”, która funkcjonuje w wielu 
miejscowościach i jest inicjatorem całej akcji. W Gdyni bardzo pręŜnie działa 
wspierana przez fundację Gdyński Most Nadziei. W tych pierwszych latach bardzo 
pręŜnie to działało, później od 3 lat juŜ nie było dofinansowania i w zasadzie 
utrzymywaliśmy się z tego co udało się fundacji zebrać w ramach róŜnych akcji 
charytatywnych i to działało na poziomie absolutnego minimum czyli jedna grupa 
terapeutyczna, jedna grupa wsparcia, parę spotkań indywidualnych, 
psychologicznych. Od marca kiedy zostałam koordynatorem zaangaŜowałam się 
Ŝeby poszerzyć to działanie o te obszary, które funkcjonują w innych ośrodkach. 
Przygotowałam informacje o tym co się dzieje w innych miejscach w Polsce. 
Natomiast istotna sprawą jest to, Ŝe według czarnych statystyk niedługo co czwarty 
Polak moŜe zachorować na raka. A my przodujemy w zachorowaniach z powodów 
nie do końca jasnych. Teraz problem polega na tym, Ŝe profilaktyka to nie jest 
tylko kwestia badań lekarskich, to jest chęć do Ŝycia i radzenia sobie ze stresem 
poniewaŜ najnowsze badania naukowe wykazały, Ŝe w przypadku raka  podstawową 
sprawą jest to, Ŝeby starać się zredukować stres kiedy juŜ choroba się pojawiła, 
Ŝeby umoŜliwić organizmowi lepsze funkcjonowanie. Chora osoba musi się aktywnie 
włączyć w leczenie, uzupełniająco powinno być równieŜ wsparcie psychologiczne. 
Odrębnym tematem jest profilaktyka w tym zakresie, która teŜ w ramach 
akademii, wykładów, spotkań chcemy przeprowadzać. Większość osób ciągle ma 
takie przekonania, Ŝe psychika, emocje nie mają związku z ciałem i Ŝeby wyjść z 
cięŜkich chorób istotne jest to, Ŝeby zmniejszyć poziom stresu, zmienić 
przekonania. Nie znamy oczywiście przyczyn raka i kaŜdy inaczej na tę chorobę 
reaguje natomiast kluczem badań naukowych jest układ odpornościowy. W związku 
z tym jeŜeli układ odpornościowy musi sobie radzić z nadmiarem toksyn z 
nieodpowiednim odŜywianiem, stresem, emocjami to w tym momencie organizm 
moŜe sobie nie dać rady. Okazuje się, Ŝe w okresie prenatalnym w naszym 
organizmie pojawiają się komórki zmutowane. Zdrowo działający układ 
odpornościowy w porę wyłapuje i usuwa przez układ wydalniczy te komórki. W 
naszym organizmie te procesy nieustannie zachodzą. Zbyt duŜy poziom stresu, 
emocji moŜe sprawić, Ŝe nasz organizm w porę nie wyłapie i zaczyna się rozrost 
komórek rakowych. Wobec tego i profilaktyka i pomoc osobom, które zachorowały 
ma istotne znaczenie, przeprowadzono kilka badań naukowych, obserwowano przez 
kilka lat grupę chorych i okazywało się, Ŝe osoby, które się nie poddawały, które 
pracowały ze swoimi emocjami, miały pozytywne nastawienie i w tej grupie 
chorych było więcej spontanicznych reemisji, lepsza jakość Ŝycia. Natomiast te 
osoby, które wchodziły w stan depresyjny, były pełne lęku, nie wierzyły w siebie 
choroba przyspieszała, nawet w stosunku do rokowań następowało pogorszenie w 
szybszym tempie. Wiemy juŜ, Ŝe brak wiary w wyzdrowienie pogłębia dodatkowo 
rozwój choroby.  
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Beata Dunajewska- Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji    
To wszystko co pani mówi jest bardzo ciekawe i to tylko jest początek tego, co 
będziemy mogli na konferencji przedstawić. Bo oprócz wykładów będzie równieŜ 
część praktyczna, na której będzie moŜliwość spotkania się z psychologiem.  
 
Danuta Stopieńska – koordynator Akademii Walki z Rakiem 
W Akademii są konsultacje psychologiczne, grupy wsparcia, spotkania z 
dietetykiem, zajęcia rehabilitacji ruchowej, jak równieŜ odreagowanie stresu, 
relaksacji, wizualizacja, docieranie do głębi swojego umysłu. Nasz mózg jest ślepy, 
nie odróŜnia realu od wyobraźni, jeŜeli sobie wyobraŜamy sytuację pozytywną to i 
mózg odbiera te informacje pozytywnie. Ta płyta opiera się na moich 
doświadczeniach, najpierw testowałam ją na grupie chorych, którzy z nami 
współpracują i chcielibyśmy w Akademii Ŝeby fundacja hospicyjna mogła to wydać 
wtedy chorzy mogliby otrzymywać tę płytę Ŝeby to był materiał dydaktyczny bo w 
domu trzeba ćwiczyć samemu a nie wszyscy to potrafią. Jest to muzykoterapia i 
sesje transowe.  
 
Beata Dunajewska- Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji    
Ten pomysł wydał mi się na tyle interesujący, Ŝe pozwoliłam sobie juŜ wcześniej 
rozmawiać z panią prezydent. My jako komisja moŜemy tylko taki wniosek 
wystosować i prosić o jego poparcie. Pani prezydent miała jakąś sugestię i pomysł.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Nie ma innej moŜliwości przekazywania środków publicznych jakiemukolwiek 
podmiotowi na realizację jakiś elementów działań jak przetarg i konkursy. 
PoniewaŜ to nie jest koszt przekraczający 10 tys. to moŜna by startować z ofertą 
konkursową. Generalnie jest tak, Ŝe tych środków się trochę pojawia na takie 
oferty i są to środki niewykorzystane przez organizację. W drugim półroczu 
powinny być środki i trzeba taką ofertę złoŜyć, jeśli macie państwo taką 
profesjonalną opinię o tym produkcie to trzeba je dołączyć i trzeba spróbować.  
 
Beata Dunajewska- Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji    
Oczywiście rekomendacje komisji państwo otrzymacie.  
 
Następnie przystąpiono do głosowania nad wydaniem pozytywniej rekomendacji 
dla działalności Akademii Walki z Rakiem.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – wydała pozytywną rekomendację.  
 
Beata Dunajewska- Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji    
Chciałam jeszcze państwu przedstawić nowa panią dyrektor Wydziału Polityki 
Społecznej, proszę panią prezydent o przybliŜenie osoby pani dyrektor.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
My się bardzo cieszymy, Ŝe pani przyjęła propozycję pana prezydenta poniewaŜ 
znamy się z działań w jednostce miasta. Pani pracowała w GCPU, zajmowała się 
merytoryką prowadzenia całej działalności, w związku z tym z pełnym zaufaniem i 
znając te osiągnięcia w tamtym obszarze postanowiliśmy namówić pana prezydenta 



 

o złoŜenie tej oferty, pan prezydent poznawszy moŜliwości i rozmowie 
kwalifikacyjnej zdecydował złoŜyć tę ofertę. Pani pełni obowiązki bo to taki jest 
początek, jeśli się okaŜe, Ŝe będzie dalej zdecydowana z nami współpracować 
będzie kolejna rozmowa z panem prezydentem i w zaleŜności od wzajemnej woli 
miejmy nadzieję, Ŝe juŜ nie będzie p.o. tylko faktycznie w pełni będzie osobą 
odpowiedzialną za politykę społeczną.   
 
Beata Dunajewska- Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji    
My Ŝyczymy powodzenia.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Znamy i współpracujemy z panią od lat, dlatego bardzo się cieszymy. Aczkolwiek 
chciałem powiedzieć, Ŝe pani poprzednik podniósł bardzo wysoko poprzeczkę 
współpracy z radnym z czego się bardzo cieszymy i bardzo wysoko oceniamy pracę 
pana dyrektora Formeli. Oby tak we wszystkich wydziałach to wyglądało to 
bylibyśmy zadowoleni. Liczymy, Ŝe ten okres próbny będzie jak najkrótszy.   
 
 
     PUNKT 5 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Nie było spraw bieŜących i wolnych wniosków. Na tym posiedzenie zakończono.  
 
 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia 
 

Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
Protokołowała 
Monika Zawisza – podinspektor w Biurze Rady Miasta Gdańska  


